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 صدای نماینده خرم آباد هم شنیده نشد 

  داستان قطع میکروفن 
خانه ملت!

   خاموش شدن صدا در بهارستان 
سال هاست ادامه دارد

آرمان ملی– یاسمین طالقانی: قطع 
میکروفن در مجلس تاریخچه طولانی دارد 
و تنها مختص مجلس یازدهم نیست. در 
همه ادوار مجلس میکروفن ناطقان و یا 
نمایندگان قطع شده است! 14 بهمن 99 
وقتی نوبخت در جایگاه رئیس سازمان 
برنامه و بودجه کشور مشغول دفاع از کلیات 
لایحه بودجه 14۰۰ در صحن مجلس بود، 
میکروفنش قطع شد و سخنانش ناتمام 
ماند. رئیس مجلس پس از قطع میکروفن 
به محمدباقر نوبخت گفت که فرصت ۲۰ 
دقیقه ای شما تمام شد و قطع میکروفن 
دست ما نیست! یا بهمن 95 سیده فاطمه 
حسینی هنگامی که به گفته علی مطهری به 
موضوع وزارت ارتباطات اختصاص داشت به 
دفاع از خود، همسر و پدرش درباره حقوق 
نجومی و تأسیس صرافی پرداخت. نماینده 
تهران هنوز بخش اندکی از متن جوابیه اش 
مطهری  علی  که  بود  کرده  قرائت  را 
نایب رئیس مجلس اولین تذکر را داد »خانم 
حسینی! در موضوع صحبت کنید«. حسینی 
بازهم ادامه داد که مطهری برای چندمین بار 
واکنش نشان داد و گفت: »شما به تذکر ما 
توجه نمی کنید؛ مجبوریم میکروفن شما 
را قطع کنیم«. یا زهرا سعیدی نماینده 
وقت مردم مبارکه در مجلس در جریان 
بررسی دوفوریت طرح شفافیت دریافتی 
مدیران کشور و استرداد دریافتی های مازاد 
در تذکری شفاهی خطاب به علی مطهری 
که ریاست صحن علنی را بر عهده داشت، 
گفت: مدیرانی که حقوق های نامتعارف 
دریافت می کردند باید به مردم شناسانده 
شوند. هنوز صحبت های زهرا سعیدی به 
اتمام نرسیده بود که علی مطهری با بیان 
اینکه تذکر شما مربوط به دستور جلسه 
نیست، میکروفن وی را قطع کرد. سال 91 
مشرق مدعی شد نایب رئیس اول مجلس 
در واکنش به سخنان حجت الاسلام رسایی 
که نسبت به سخنان اخیر علی مطهری 
نماینده تهران انتقاد داشت و این سخنان را 
به دور از ادب می دانست، میکروفن رسایی 
را قطع کرد. جالب اینجاست که در گذشته 
برخی نمایندگان خواستار قطع میکروفن 
نماینده  که   95 مهر  مانند  می شدند، 
فلاورجان در مجلس تصریح کرد: آقای 
ظریف در نشست روز یکشنبه خانه ملت 
گفت که من اجازه نمی دهم چنین سوالی 
را در صحن علنی مطرح کنید، آقای ظریف 
در جایگاهی نیست که به نمایندگان مجلس 
بگوید اجازه می دهد یا نمی دهد. لارگانی 
تأکید کرد: آقای لاریجانی! شما باید از کیان 
مجلس دفاع کنید، مجلس در رأس امور 
است. وی در پایان خاطرنشان کرد:  »باید 
آقای مطهری در همان لحظه اول میکروفن 
آقای ظریف را قطع می کرد و اجازه نمی داد 
آقای ظریف اینگونه در صحن علنی مجلس 

فریاد بزند.«
   بازهم قطع میکروفن 

مجلس  در  میکروفن  قطع  داستان   
یازدهم ادامه دارد و فیلمی در شبکه های 
سخنان  میکروفن  قطع  از  اجتماعی 
نماینده خرم آباد هنگام انتقاد از بیانیه 
۲۲۷ نماینده پربازدید شده است. مرتضی 
محمودوند،نماینده خرم آباد و چگنی در 
صحن علنی مجلس شورای اسلامی در 
اعتراض به بیانیه اخیر ۲۲۷ نماینده صخبت 
می کرد  که صدای میکروفن او قطع شد، اما 
او برای دقایقی بدون میکروفن و در حالیکه 
خطاب به هیات رئیسه فریاد می زد میکروفن 

را روشن کن، به اعتراض خود ادامه داد!
  حواشی ناتمام قطع میکروفن 

 قطع میکروفن نماینده خرم آباد در 
زمانی رخ داد که هنوز حواشی قطع 
میکروفن معین الدین سعیدی نماینده 
چابهار تمام نشده بود. دقایق پایانی نوبت 
عصر جلسه یک شنبه 15 آبان 14۰1 
هنگامی که  اسلامی،  شورای  مجلس 
سعیدی از زمان تذکر خود برای بیان 
اعتراض استفاده کرد، توام با حاشیه هایی 
شد و صدای نماینده حین تذکر قطع شد. 
درباره حاشیه آن روز با خود معین الدین 
سعیدی گفت وگو کرده ایم. او می گوید: در 
سوابق مجلس ها، بارها دیده شده است که 
برخی نمایندگان از وقت تذکر اضطراری 
برای بیان مطالب خود استفاده کرده اند. 
پس صحبت های من، مشکل موضوعی 
نداشت که مثلا گفته شود این حرف ها 
زمانش آن موقع نبود. او می گوید: برخی از 
همکاران می گویند آن تریبون یا میکروفن 
قطع نشده است، در حالی که بنده دو 
دقیقه فرصت داشتم و یک دقیقه  و 3۲ 
ثانیه از زمانم استفاده شده بود و همچنان 
داشتم صحبت می کردم که متاسفانه 
میکروفن قطع شد. نماینده چابهار بیان 
داشت: اگر فیلم آن روز را بازبینی کنید، 
می بینید که برخی از همکاران خواستار 
قطع میکروفن بنده می شوند. برای کشف 
حقیقت نیاز به پدیده آن چنانی نیست 
و اگر فیلم چک شود، مشخص می شود 
بنده کمی بیشتر از یک دقیقه  و 3۰ ثانیه 

صحبت کردم. 

آرمان ملی– مطهره شفیعی: دیوارنگاره های 
دردسرساز در میدان ولی عصر! دیوارنگاره  هایی که 
سعی دارد با جامعه پیوند برقرار کرده و تصاویری 
را ارائه کند که متناسب با موضوعات مورد توجه 
جامعه باشد، اما ظاهرا دیوار نگاره اجتماعی تبدیل 
به دیوارنگاره اعتراضی شده است. این تابلوی 
عظیم که گویا بزرگ ترین تابلوی تبلیغاتی ایران 
و حتی منطقه محسوب می شود، به دیوارنگاره 
میدان ولی عصر شهرت دارد و بهمن ماه 1۰ سال 
پیش، یعنی سال 1391 ساخته شده است. 
ظاهرا متولی اصلی این دیوارنگاره سازمان هنری 
رسانه ای اوج است، اما این دیوارنگاره ها بارها 
دردسرساز شد. »خبرآنلاین« روزگذشته نوشت: 
»دوشنبه ۲3 آبان، به بهانه نزدیک شدن به 
جام جهانی ۲۰۲۲ قطر، دیوارنگاره ای در میدان 
ولیعصر)عج(، با نمایی از چهره های اساطیری 
همچون رستم، آرش، اسفندیار، سیاوش، زال 
و گردآفرید نصب شد که بازیکنان فوتبال را 
راهی میدان بازی می کردند. ماجرایی که در 
این میان پرسش برانگیز بود این است که چرا 
هیچیک از افرادی که روی این دیوارنگاره  هستند 
تصویری ندارند و چرا تصویر بازیکن ها به نمایش 
درنیامده است؟« تصاویری که از بازیکنان تیم ملی 
منتشر شده از پشت است و مشخص نیست چرا 
چهره آنها در دیوارنگاره به نمایش در نیامده 
است. از سوی دیگر عرشه نوشت، در این عکس 
از قهرمان های اسطوره ای ایران زمین در کنار 
بازیکنان تیم ملی استفاده شده است. در این 
مثل  شاهنامه ای  دیوارنگاره، شخصیت های 
رستم دستان، در حال بدرقه ملی پوشان هستند. 
درحالی که شکل منطقی و واقع بینانه ماجرا 
می توانست این طور باشد که از اسطوره هایی 
فوتبال کشور همچون ناصر حجازی، علی دایی، 
احمدرضا عابدزاده و مهدی مهدوی کیا بهره گرفته 
شود. اکنون این سوال از سوی برخی مطرح است 
که آیا اعتراضات برخی بازیکنان فوتبال منجر به 
عدم نمایش تصویر آنها در دیوارنگاره شده است؟ 
اگر پاسخ مثبت است بازهم سوالی طرح می شود 

که چرا به نحوی عمل می شود که اختلافات 
داخلی در موضوعاتی که مربوط به خارج مرز 

است اثر گذار شود؟
  انتقاد قبلی به دیوارنگاره جام جهانی

9۷ دیوارنگاره میدان  باردیگر در سال   
ولی عصر)عج( به مناسبت حضور تیم ملی در 
جام جهانی خبرساز شد. در تصویر شادی مردم 
که با نام »یک ملت – یک ضربان« نصب شد، به 
عدم حضور زنان انتقاد شد. زهرا نژادبهرام که در 
آن مقطع عضو هیات رئیسه شورای شهر بود، با 
اشاره به  جای خالی زنان در دیوارنگاره میدان 
ولی عصر)عج( گفت: در این دیوارنگاره تصویر 
همه قومیت ها به نشانه اتحاد در جام جهانی است؛ 
اما متاسفانه تصویر زنان در این دیوارنگاره خالی 
است. وی با بیان اینکه اتفاق بدی است که در 
تصاویر شهری زنان به عنوان نیمی از جامعه یادمان 
برود، افزود: جای نگرانی است که در شهر، تصاویر 
تک جنسیتی منتشر شود و نیمی از جمعیت 
جامعه یعنی زنان فراموش شوند. نژادبهرام با اشاره 

به فعالیت های متنوع سازمان زیباسازی، آنها 
را ارزشمند و خوب ارزیابی کرد و افزود: یادمان 
نرفته که سازمان زیباسازی به مناسبت روز زن، 
تصاویر مشاهیر زن را در شهر منتشر کرد؛ اما جای 
خالی زنان در دیوارنگاره میدان ولیعصر)عج( قابل 

قبول نیست. 
  اعتراض به دیوارنگاره زنان

 دیوارنگاره قبلی هم حاشیه ساز بود. این 
دیوارنگاره که شعار »زنان سرزمین من ایران« 
داشت، پنجشنبه بیست ویکم مهرماه نصب شد، 
اما خیلی زود تغییر کرد. در این دیوارنگاره تصاویر 
زنانی از جمله سیمین دانشور، پروین اعتصامی، 
فاطمه معتمد آریا، مریلا زارعی، پروانه کاظمی، 
مینو محرز، توران میرهادی، ایران درودی، مریم 
میرزاخانی، فروغ فرخزاد، ژاله علو نقش بسته بود. 
برخی افراد که تصویرشان در این دیوارنگاره بود 
اعتراض کردند. فاطمه معتمدآریا نیز با انتشار 
ویدئویی اعتراض شدید خود را مطرح کرد. 
مرضیه برومند هم نسبت به این موضوع معترض 

و خواستار حذف عکسش شد. از سوی دیگر 
کیهان نوشت: »دیوار نگاره میدان ولی عصر )عج( 
را چه کسانی سفارش داده اند و چه کسانی تصویر 
برخی از هنرپیشه های بی سواد و پیر و پاتال را در 
آن جای داده اند؟! ملت چه گناهی کرده اند که 
باید تاوان اشتباهات فاحش سفارش دهندگان 
این دیوار نگاره را بدهند؟!!« سازمان فرهنگی 
-  رسانه ای اوج که در پی اعتراضات اقدام به تغییر 

دیوارنگاره کرد.
  زنانی که فراموش شدند 

میدان  دیوارنگاره های  از  دیگر  یکی   
ولی عصر)عج( که باانتقاد مواجه شد، عنوان نسل 
روشن را داشت. ذیل عنوان »نسل روشن«، عبارت 
»وطن به دست جوانان سرفراز است« قید شده و 
در جای جای این دیوارنگاره به نقش نسل جوان 
در عرصه های گوناگون علمی، جهادی، پزشکی، 
کشاورزی، عمرانی، موشکی، هسته ای و... به 
وضوح تأکید شده است. پس از آن بود که الهام 
فخاری که در آن مقطع عضو شورای شهر تهران 
بود، از حذف چهره زنان از دیوارنگاره جدید میدان 
ولیعصر)عج( انتقاد کرد. متن توئیت الهام فخاری 
به شرح زیر است: »انتظار می رفت حساسیت 
بیشتری نسبت به دیوارنگاره میدان ولیعصر)عج( 
وجود داشته باشد؛ از این رو امیدوارم اگر این 
تصویر از سر سهل انگاری بوده دیگر تکرار نشود و 
اگر سهل انگاری نبود اصلاح و عذرخواهی شود.«

  هزینه تغییر دیوارنگاره چقدر است؟
 صاحب یک شرکت تبلیغاتی بیان داشت: 
»بسته به جنس و نوع جوهر به کار رفته، برای 
هر متر تبلیغات به =حدود 5۰ تا 15۰ هزار تومان 
پرداخت می شود که برای دیوارنگاره میدان 
ولیعصر)عج( با حدود هزار متر مربع حدود 5۰ 
تا 15۰ میلیون تومان هزینه بنر و چاپ خواهد 
بود. خبرآنلاین نوشت: او ادامه داد: »حدود ۲۰ 
الی 3۰ میلیون تومان هم هزینه نصب این سازه 
را باید محاسبه کنید که در کل بین ۷۰ تا 1۸۰ 
میلیون تومان هر بار تعویض تبلیغات این دیواره 

آب می خورد.«

 بررسی  مشکلات اقتصادی و معیشتی جامعه در مجلس

دولت کجاســــت؟ 
    احمد نادری: شعار زیبای عدالت که سمبل تبلیغات شماست، بیشتر به صدقه و یارانه دادن به سه دهک پایین خلاصه شده

     سیدفاضل موسوی در گفت وگو با »آرمان ملی«: مجموع عملکردها نشان می دهد که دولت درک درستی از وضعیت جامعه ندارد
 آرمان ملی- حمید شجاعی: نگاهی به شرایط جامعه 
و وضع زندگی مردم به وضوح نشان می دهد که مردم 
نارضایتی هایی از رویه موجود دارند و مهم ترین این نارضایتی ها 
که در قالب های مختلف خود را به نمایش می گذارد اعتراض 
به وضعیت نابسامان اقتصادی و معیشتی است. کافی است 
فقط سری به فروشگاه هایی که مایحتاج ابتدایی مردم در آنها 
به فروش می رسد بزنیم و سراغی از قیمت کالاها بگیریم و آن 
زمان است که اصل موضوع خود را نمایان تر می کند. افزایش 
افسارگسیخته قیمت ها و ناتوانی قدرت خرید مردم باعث شده 
تا مردم شرایط نه چندان مطلوبی را تجربه کنند و وعده های 
دولت را در ذهن خود مرور کنند؛ وعده هایی از جنس برنامه 
اقتصادی ۷۰۰۰ صفحه ای برای حل مشکلات معیشتی، ایجاد 
یک میلیون شغل و یک میلیون مسکن در سال و... . هر چند که 
دولت از ابتدا نیز با وعده هایی  در خصوص بهبود شرایط اقتصادی 
وارد شد و از جراحی اقتصادی سخن گفت، اما آنچه که امروز در 
جامعه از وضع زندگی اقشار و لایه  های مختلف می بینیم چندان 
قرابت و همخوانی با وعده های دولت ندارد. از طرفی طی 16 
ماه گذشته بارها و بارها کارشناسان و صاحبنظران اقتصادی و 
سیاسی بر لزوم تغییر در تیم اقتصادی دولت و به خصوص تغییر 
در کارگزاران و برنامه ها تاکید داشته اند؛ اما با وجود رصد این 
شرایط از سوی دولت و سایر دستگاه ها گویی اینکه رئیس جمهور 
و مجموعه دولت هنوز به جمع بندی در خصوص تغییرات در ساز 
وکار اقتصادی دولت نرسیده اند. البته شکی نیست که تحریم ها 
نیز تاثیر بسزایی در مشکلات اقتصادی کشور گذاشته اما نه 
اینکه تمام مشکلات اقتصادی کشور ناشی از تحریم باشد. خود 
اصولگرایان و حامیان و طرفداران این دولت در دولت گذشته 
مشکلات را از چشم دولت و عملکرد مسئولان می دیدند و آنها را 
مقصر جلوه می دادند. حال در این شرایط که وضعیت معیشتی 
و سفره مردم به مراتب از سال گذشته کوچک تر شده چرا نباید 
به برخی ناکارآمدی ها و عملکردهای دولت در حوزه اقتصادی 
اشاره کرد. آنچه مسلم است بخشی از نارضایتی ها و اعتراضات 
اخیر نیز سویه های اقتصادی دارد و از دلار 36 هزارتومانی 

و سکه بالای 16 میلیون گرفته تا قیمت خودرو، مسکن و... 
حکایت از وضعیت اقتصادی دارد که قرار بود دولت آن را بهبود 
ببخشد. در کنار اینها فیلترینگ برخی شبکه های اجتماعی 
که موجب شکست میلیون ها کسب وکار اینترنتی را هم که 
قرار دهیم، خواهیم دید که دولت چندان نمره قابل قبولی در 
این حوزه نخواهد گرفت و برای تغییر شرایط باید طرحی نو 
دراندازد. اما دولت فعلا متوسل به یارانه 3۰۰ و 4۰۰ هزارتومانی 
شده، مشخص نیست که در آینده با تورم 5۲ درصدی چگونه 

عملکردی از خود به جای خواهد گذاشت. 
  دولت برنامه مشخصی ندارد

 یک فعال سیاسی اصلاح طلب در ارتباط با وضعیت اقتصادی 
جامعه و عملکرد دولت اظهارداشت: مجموع عملکرد دولت با 
برنامه ها و فعالیت هایی که دارد نشان می دهد که درک درستی 
از وضعیت جامعه ندارند. این دو مساله باعث شده تا تصمیماتی 
که باعث آرامش مردم باشد، رضایت و اعتماد جامعه را بالا ببرد و 
پویایی را به جامعه تزریق کند، اتخاذ نشود. سید فاضل موسوی 
به »آرمان ملی« گفت: گویا اقتصاد و مدیریت  برخی دستگاه ها 
در کشور رها شده  است. موسوی بیان کرد: عملکردها هیچ 
سنخیتی با یک دولت منسجم و کارآمدی که براساس یک قانون 
ضابطه مند عمل می کند ندارد. در تعریف حکمرانی های جدید 

دولت وکیل مردم است و باید شرایط رفاه مردم را فراهم کند. 
این فعال سیاسی تصریح کرد: یک نظرسنجی اگر برگزار شود که 
مردم چقدر از عملکرد دولت راضی هستند؛  خواهند گفت که 

کارهای دولت چندان قابل قبول و قابل دفاع نیست. 
  نمی توان مردم را به آینده وعده داد

یک نماینده مجلس در مورد ریشه های جامعه شناختی 
اعتراضات اخیر اظهارداشت: آنچه این روزها در سطح جامعه و 
کف خیابان شاهد آن هستیم صرفا با اعتراضی بر آمده از عوامل 
فرهنگی و زمینه سیاسی و اقتصای نیست. احمد نادری گفت: 
دشمن نقشه و برنامه دقیق دارد اما در این میان بر نقاط ضعف، 
اشتباهات و سیاست های نسنجیده حساب باز کرده است، در 
اینجا دیگر فقط دشمن نیست، نفوذی ها، خائن ها و ناکارآمدها 
هم هستند. وی افزود: سیاست های غلط اقتصادی زخمی است 
که دشمن برآن می نشیند و با آن مردم ما را می گزد، یکی از 
ویژگی های دنیای نوین سرعت، زمان متراکم و فشرده شده 
است، واقعیت این است که در این زمان و جهان سریع دستگاه 
حکمرانی و اجرایی ما نسبت به جامعه سلانه سلانه گام برمی دارد. 
عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس بیان کرد: آقای 
رئیسی بیش از 1 سال از عمر دولت سیزدهم می گذرد، 1 سال 
این زمانه با 1سال چند دهه پیش متفاوت است. نمی توان مردم 
را به آینده وعده داد و از این سخن گفت که تازه یکسال از عمر 
این دولت گذشته است. نماینده تهران بیان کرد: خواسته مردم 
بسیار ساده و روشن است، شعار زیبای عدالت که سمبل تبلیغات 
شماست، بیشتر به صدقه و یارانه دادن به سه دهک پایین خلاصه 
شده، بی آنکه عواقب سیاست های اقتصادی را بر طبقه متوسط و 
فقیر دهک های میانی و ناراضی سازی آنها بسنجید، در حالیکه 
عدالت برای همه است، نه برای طبقه فقیرتر. نادری عنوان کرد: 
آقای رئیس جمهور، بنده سال قبل از همین تریبون دلسوزانه به 
شما هشدار دادم که حذف عجولانه ارز ترجیحی زمینه را برای 
ایجاد و تشدید نارضایتی های اجتماعی فراهم خواهد کرد و گفته 
بودم که نئولیبرال ها می خواهند محرومان را علیه سید محرومان 

بشورانند و دیدیم شد، آنچه که نباید می شد. 

 گزارش وزیر بهداشت از علل کمبود دارو در کشور
 روح الامینی: شربت ساده سرماخوردگی 

هم در دسترس نیست، آقای وزیر!
 آرمان ملی: روزگذشته نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی با حضور عین اللهی، وزیر بهداشت وضعیت دارویی 
کشور را مورد بررسی قرار دادند. در ابتدای جلسه زهرا 
شیخی، سخنگوی کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
شورای اسلامی گزارش بررسی نحوه مدیریت زنجیره 
تأمین و توزیع دارو و علل کمبودهای اخیر در کشور را 
قرائت کرد. وی با بیان اینکه از کل داروهای مشمول بیمه 
و غیر بیمه طرح دارویار به 1۷65 دارو یارانه تعلق نگرفته 
است، گفت که هنوز تعدادی از داروها به ویژه داروهای 
جدید و وارداتی مشمول طرح دارویار و افزایش قیمت 
نشده اند لذا باید هزینه ناشی از افزایش قیمت توسط 
سازمان های بیمه گر تامین شود به عبارت دقیق تر باید 
دولت هزینه های ناشی از حذف ارزترجیحی برای دارو را 

پیش بینی کند.
  هدف حذف رانت بود

 به گزارش ایسنا، بهرام عین اللهی وزیر بهداشت در 
جریان بررسی گزارش کمیسیون بهداشت و درمان در 
مورد بررسی نحوه مدیریت زنجیره تأمین و توزیع دارو 
و علل کمبودهای اخیر در کشور گفت:  چهارماه از شروع 
طرح دارویاری می گذرد. هدف از اجرای طرح دارویاری 
این بود که وابستگی به ارزترجیحی و رانت ناشی از آن 
به تولید پویا و غیروابسته برگردد؛ مشکل اساسی ارزهای 
ترجیحی این بود که بدون حساب و کتاب داده می شد و 
رانت هایی را به وجود می آورد. وی اظهارکرد: باید یارانه در 
نهایت مستقیما به مصرف کننده نهایی می رسید که این 

موضوع در طرح دارویاری دیده شد. 
  تحریم دارو

 وی بیان کرد: تحریم های ناجوانمردانه در حوزه تأمین 
و ساخت داروهای مورد نیاز کشور از موارد دشواری تأمین 
داروست. براساس گزارش گزارشگر ویژه سازمان ملل در 
خصوص اثرات تحریم ها بر نظام سلامت نیز بر این امر 
اذعان دارد که دو ماه پیش به ایران آمده و در خصوص 
تأثیر تحریم و کمبود دارو در کشور ایران تا حد زیادی 
دسترسی به مواد خام را از دست داده است. شرکت های 
دارویی دنیا به رغم معافیت ارسال دارو به ایران همچنان 
از این کار خودداری می کنند چون نشانه های واضحی 
مبنی بر ارتباط با تحریم ها دارد، اما به رغم آن تلاش زیاد 
شرکت های دارویی، دانشمندان و دانشگاه ها توانسته 
است در تأمین دارو به ما کمک کند. وزیر بهداشت در ادامه 
تاکید کرد: آنتی بیوتیک تولید شده در ۷ ماه گذشته به 
اندازه 1۲ ماه سال گذشته بود. همچنین علت دیگر کاهش 
داروهای آنفلوآنزا، عدم توانایی تأمین آن از کشورهای 
دوست بود، چرا که آنها نیز به علت شیوع شدید این بیماری 
برای خودشان نیز با دشواری تأمین دارو روبه رو بودند لذا 
به شرکت های مربوطه در داخل هشدار داده شد تا 3 برابر 
سال گذشته کار کنند. ما به بازخوانی برنامه های تولیدی 
تولیدکنندگان و موجودی انبارها پرداختیم و نظارت 
کردیم. دو شرکت تولید دارو، تولیدات خود را کاهش 
داده بودند که مراجع نظارتی در حال بررسی این موضوع 
هستند، اما اکثر شرکت های تولیدکننده دارو کوشش 

زیادی در این حوزه داشته اند. 
  یک شربت ساده سرماخوردگی هم در دسترس 

نیست
 بعداز سخنان وزیر نمایندگان مجلس در واکنش 
به سخنان وی تذکراتی را اعلام کردند. عبدالحسین 
روح الامینی، نماینده تهران در مجلس در جریان بررسی 
گزارش کمیسیون بهداشت پیرامون اجرای طرح دارویاری 
و علت کمبود دارو در بازار گفت: بدون برنامه  ریزی به هنگام 
و مدیریت به هنگام و دخالت موثر و پیش بینی شده 
نمی توان محصول را به دست مصرف کننده رساند. از 
سال گذشته در تمام سطوح در جلساتی که برگزار شد ما 
مطالب را به عالی ترین مقام ها منتقل کردیم. امروز صنعت 
داروسازی مظلوم واقع شده و باید از آن دفاع شود چرا که 
تیرماه امسال با 1۰۰ امضا به ریاست جمهوری هشدار دادند 
که اگر به این مطالب رسیدگی نشود دچار مشکل اساسی 
خواهیم شد. اما به این هشدارها توجهی نشد. همه ما باید 
از مردم عذرخواهی کنیم که امروز حتی یک شربت ساده 
سرماخوردگی و آنتی هیستامین در دسترس نیست و مردم 

با مشکل مواجه هستند.
دارو  احتکار  موضوع  در  بهداشت  وزیر    

چاره اندیشی کند
 خلیل بهروزی فر، نماینده فومن در تذکر شفاهی خود 
خطاب به وزیر بهداشت گفت: آقای وزیر؛ یکی از مشکلات 
مردم هزینه سنگین دارو و درمان است. متأسفانه وقتی 
مردم به پزشک مراجعه می کنند و دارو می گیرند پس 
از مراجعه به داروخانه نمی توانند داروی خود را دریافت 
کنند. در موضوع دفترچه های بیمه هم مشکلاتی وجود 
دارد، برخی دفترچه ها مورد پذیرش داروخانه ها نیست. 
هزینه های دارو بسیار سنگین است و مردم در این موضوع 

با مشکلات اساسی روبه رو هستند.
  عذرخواهی کنید، آقای وزیر!

  نماینده اهواز در مجلس شورای اسلامی در تذکری به 
وزیر بهداشت و درمان گفت: آقای عین اللهی  ای کاش در 
ابتدا از مردم به دلیل  کمبود آنتی بیوتیک، سرم و برخی 
اقلام سرماخوردگی عذرخواهی می کردید؛ کادر پزشکی، 
پزشکان متخصص، کارخانه های تولید دارو و تجهیزات 
پزشکی از یک اپیدمی مهم کشوری و بین المللی کرونا عبور 
کرد و 3۰۰ شهید دادند اما شرایط مدیریت شد. سیدالبرز 
حسینی، نماینده خدابنده مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه یکی از موضوعاتی که مردم را رنج می دهد همین 
موضوع گرانی و کمبود دارو است و مردم گرفتار موضوع 
سلامت خود هستند، اظهارکرد: کار از دست متولیان دارو 
خارج شده است. نتیجه طرح »دارویاری« فقط از حیث 
نسخه الکترونیکی اتفاق افتاده است اما داروهای نسخه 
الکترونیکی پیدا نمی شود، بیماران صعب العلاج با هزینه های 
هنگفت مواجه هستند و داروهای این بیماران نیز کمبود 
شدیدی دارند. آقای دکتر قالیباف باید افرادی که در این 

موضوع ترک فعل کرده اند مورد پیگرد قرار بگیرند. 

 روایت »آرمان ملی« از دردسرهای بنرهای میدان »ولی عصر)عج(«

دیوارنگاره های اعتراض یا وحدت؟!
     زنان جز یک مورد، حذف شدگان همیشگی دیوارنگاره ها هستند

  چهارشنبه 
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  یاد نگرفتیم 
عذرخواهی کنیم

    

  انتخابات به یک قمار 
تبدیل شده

 الیاس نادران، نماینده مردم تهران در مجلس گفت: 
حاکمیت باید تصمیم بگیرد که نظام پارلمانی حاکم باشد یا 
نظام ریاستی. نظام دوپایه در کشور کارآمدی ندارد. انتخاب 
نمایندگان مردم در پارلمان از سطح شهرستان به سطح 
استان ارتقا یابد تا سطح تصمیم گیری ملی شود. انتخابات 
تناسبی شود، امروز حتی در کلانشهری مثل تهران انتخابات 
به یک قمار تبدیل شده است؛ یک لیست با چند درصد بیشتر 
برنده می شود و لیست رقیب با چند درصد کمتر کلا می بازد. 

 فرهنگ عذرخواهی در قبال اقدام اشتباه در کشور نهادینه 
نشده و همین موضوع سبب چالش هایی می شود.  یک فعال 
سیاسی گفت: ما متاسفانه هنوز در کشورداری یاد نگرفتیم 
عذرخواهی کنیم. یاد نگرفته ایم که به اشتباهات اذعان کنیم. 
یاد نگرفته ایم اگر نیرویی مرتکب خطایی شد با او برخورد 
کنیم. یاد نگرفته ایم به موقع عمل کنیم. جلال میرزایی افزود: 
دولتی ها هنوز در قسمت نظریه خودشان مانده اند و فکر 
می کنند به کارگیری نیروهای جوان، مسائل را حل می کند.  

  برخی اصولگرایان شروطی برای ملی پوشان تعیین می کنند، 
مانند عضو ارشد موتلفه که درباره نخواندن سرود ملی توسط 
بازیکنان و شادی نکردن آنها بعد از گل زدن می گوید: باید از 
بازیکنان تیم ملی فوتبال تضمین گرفته شود تا در جام جهانی 
دست از این کارها بردارند.  حمیدرضا ترقی افزود: ورزش 
مورد توجه اقشار متعددی از جامعه است و با توجه به اینکه 
جام جهانی بینندگان بسیاری دارند، اینها طراحی کردند در 

قطر به حیثیت جمهوری اسلامی ضربه بزنند.

 از فوتبالیست ها 
 ضمانت بگیرید 

سرود را بخوانند 

 


